
Protokół Nr 22/2019 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, 

Turystyki, Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 18 grudnia 2019 roku 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

11. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2019-2032 
2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2019 roku 
3) wprowadzenia opłaty miejscowej 
4) ustalenia  wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych 
5) przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Gołdap na lata 2020-2022 
6) przystąpienia Gminy Gołdap do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 

2019-2020 realizowanego ze środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych 
7) określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych 
8) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Gołdap na rok 2020 
9) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2020-2036 
10) uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na 2020 rok 
11) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2019 
4. Wolne wnioski 

 
Do pkt 1 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca  Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego Pani Zofia Syperek. Powitała członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 
Do pkt 2 

Przewodnicząca Pani Zofia Syperek przedstawiła porządek posiedzenia. 

Kierownik Wydziału OSS Ewa Bogdanowicz – Kordjak złożyła wniosek o zmianę porządku posiedzenia 

poprzez zmianę  w punkcie 3 podpunktu 9 projektu uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie 

ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy Gołdap. 
Radny Wojciech Hołdyński złożył wniosek o zmianę w porządku posiedzenia poprzez dodanie w pkt. 3 

podpunktu 13 projektu uchwały w sprawie uchylająca uchwałę w sprawie wyboru ławnika do orzekania 

w Sądzie Rejonowym w Olecku. 
Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie zaproponowane zmiany w porządku posiedzenia. 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie 4 za, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 6 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 4 za, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za. 
zaopiniowali pozytywnie zmianę porządku posiedzenia.. 
Do pkt 3 
Przyszedł Radny MM. 
1) i 2) 
 Skarbnik Gminy Joanna Łabanowska powiedziała, że projekty uchwał z dnia 12 grudnia 2019 r. w 

sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2019-2032 oraz zmian w budżecie 

Gminy Gołdap w 2019 roku zakładają ogółem zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 126 685, 61 zł.  

Główne zmiany to przyjęcie części oświatowej, subwencji przyjętej do jednostek samorządu terytorialnego, 

przyjęcie środków uzyskanych z ubezpieczenia oraz przyjęcie środków które wypracował OSiR. 

Przeznaczenie wydatków na tych środków na wydatki związane z bieżące działalnością, zwiększenie 



wydatków  

w jednostkach oświatowych zgodnie ze składanymi wnioskami jednostek oraz zwiększenie wydatków  

na konserwację oświetlenia, wydatki związane z prowadzeniem pijalni, tężni jak też zabezpieczenie  

na planowany monitoring jeziora Gołdap. Po dokonanych zmianach plan dochodów wynosi 108 770 496,54 

zł, plan wydatków to 123 864 922,37 zł, deficyt zostaje na poziomie 15 094 425,83 zł – finansowany będzie  

z emisji obligacji i z rozliczeń z lat ubiegłych. Dopasowuje się załączniki określone uchwałą budżetową  

do dochodów wydatków, które złożyli dyrektorzy jednostek organizacyjnych  jak również kierownicy 

jednostek. Zadłużenie gminy na koniec roku 45 405 406,00zł. Zgłosiła autopoprawki w uchwale w treści WPF 

w podstawie prawnej  poprzez dodanie z „późn. zm.” 
Radny Wojciech Hołdyński zapytał, czym podyktowana jest zmniejszona kwota na kanalizację deszczową. 
Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski odpowiedział, że wynika z mniejszych wydatków przy 

wykonaniu kanalizacji deszczowej na ul. Dolnej wykonanej z udziałem środków z dotacji uzdrowiskowej.   
Radny Zbigniew Mieruński zapytał, czemu wzrosło utrzymanie pijalni i tężni. 
Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski odpowiedział, że konieczna była wymiana balustrad itp. prac. 
 

Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2019-2032. 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie 4 za, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 6 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 5 za, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
 

 Skarbnik Gminy Joanna Łabanowska zgłosiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2019 roku. 
Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Gołdap w 2019 roku wraz z autopoprawkami. 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie 3 za, 1 wstrzymujący, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 6 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 2 za, 3 wstrzymujące, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 

zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
 3) 
Skarbnik Gminy Joanna Łabanowska powiedziała, że  proponuje się wprowadzić opłatę miejscową, ustalić 

stawki oraz ustalić pobór opłaty w drodze incaso, ustalić termin płatności incaso. Proponuje się opłatę 

miejscową  w wysokości 2,31 zł od osób, które będą przebywać dłużej niż dobę w celach turystycznych w 

wymienionych w uchwale miejscowościach.  Opłatę pobiera się za ostatni okres dnia pobytu od danej osoby, 

wyznacza się inkasentów. Wynagrodzenie wynosi 10% od kwoty, która inkasent wpłaci. Inkasent zobowiązany 

jest prowadzić rejestr. 
 

Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty 

miejscowej 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie 4 za, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 6 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 5 za, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 

zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
4) 
Wyszedł Radny Zbigniew Makarewicz. 
Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski powiedział, że projekt uchwały wynika ze względu na brak 

zmiany stawek od 10 lat oraz ze względu na zmiany w  ustawie o rozwoju usług i sieci komunikacyjnych, 

która wprowadziła zmiany w ustawie o drogach publicznych gdzie za umieszczenie obiektów, urządzeń 

struktury komunikacyjnej stawka opłat w przypadku robót w pasie drogowym nie może przekraczać 0,2  zł za 



m2 za dzień a umieszczenie tych urządzeń na ileś lat nie może przekraczać 20 zł . Na tej podstawie samorządy 

mają 3 m-ce na wprowadzenie zmian do swoich uchwał dotyczących zajęcia pasa drogowego.   
 Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

opłaty miejscowej. 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie 4 za, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 5 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 5 za, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
5) 
Dyrektor OPS w Gołdapi Iwona Wasilewska powiedziała, że do zadań gminy należy opracowanie i realizacja 

trzyletnich programów wspierania  rodziny. Głównym celem programu będzie budowanie skutecznego 

systemu wsparcia dzieci i rodziny w Gminie Gołdap i będzie realizowany przez 3 cele szczegółowe. Program 

był poddany konsultacjom społecznym. Do programu nie wpłynęły żadne uwagi i zastrzeżenia. 
 

Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Gołdap na lata 2020-2022. 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie 4 za, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 5 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 5 za, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
6) 
 Dyrektor OPS w Gołdapi Iwona Wasilewska powiedziała, że gmina złożyła wniosek o przystąpienie 

do tego programu. Na  przyszły rok OPS zawnioskowało o 26 834,00 zł. Program jest skierowany do osób 

niepełnosprawnych w stopniu znacznym, pełnoletnich bądź też w stopniu umiarkowanym. Asystent ma na 

celu pomoc w załatwieniu formalności, zrobienie zakupów. 
 Radny Zbigniew Mieruński zapytał, ile jest osób niepełnosprawnych i na ile etatów zostały złożone 

wnioski, na ile można było złożyć etatów. 
 Dyrektor OPS w Gołdapi Iwona Wasilewska odpowiedziała, że nie posiada analizy ile jest osób 

niepełnosprawnych w gminie tylko tych, którzy korzystają ze świadczeń pomocy społecznej, rodzinnych i 

opiekuńczych. W ewidencji jest 100 osób korzystających stale ze stopniem niepełnosprawności. Asystent 

będzie miał pod opieką 2 osoby. Osoba niepełnosprawna może korzystać 30 godzin miesięcznie z pomocy 

asystenta. 
 Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  przystąpienia 

Gminy Gołdap do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2019-2020 

realizowanego ze środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych. 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie 4 za, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 5 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 5 za, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
7) 
 Dyrektor OPS w Gołdapi Iwona Wasilewska powiedziała, że jest związany ze zmianami w ustawie o 

pomocy społecznej. Zachodzi konieczność zmiany uchwały w związku z ustaleniem płatności za pobyt w 

ośrodkach ww. zasady odpłatności zostały ustalone w projekcie uchwały. 
 Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie 4 za, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 5 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 5 za, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 



 

8) 
Wyszła radna Wioletta Anuszkiewicz. 
 Kierownik Wydziału OSS Ewa Bogdanowicz – Kordjak powiedziała, że jest to dokument, który 

reguluje na co gmina przeznaczy w 2020 roku środki uzyskane z zezwoleń uzyskanych z pozwoleń na sprzedaż 

alkoholu. Omówiła szczegółowo kierunki projektu uchwały. 
 Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Gołdap na rok 2020. 
 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie 4 za, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 5 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 4 za, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
9) 
Kierownik Wydziału OSS Ewa Bogdanowicz – Kordjak powiedziała, że wpłynął wniosek o ustanowienie 

dodatkowych limitów na sprzedaż alkoholu o zawartości powyżej 18%. Projekt uchwały zwiększa limit 

zezwoleń z 30 na 40. Omówiła szczegółowo projekt uchwały. 
Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc 

sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy Gołdap. 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie 4 za, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 5 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 4 za, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
10)  i 11) 

 Skarbnik Gminy Joanna Łabanowska przedstawiła wnioski, które wpłynęły: 
1. zmniejszenia o 100 000,00 zł w zadaniu inwestycyjnym przebudowa mostu w Marcinowie – przeznaczenie 

60 000,00 zł na usuwanie barszczu sosnowskiego oraz na oczyszczalnie ścieków 40 000,00 zł, 
2. urealnić wpływy z gospodarki odpadami komunalnymi, 
3. podwyższenie kwoty na działania Rad Osiedlowych – 75 000,00 zł, 
4. doświetlenie przejść dla pieszych na terenie miasta – 200 000,00 zł poprzez emisję obligacji, 
5.  wykonanie dokumentacji architektonicznej tzw. :mały rynek” , 
6. przeznaczyć 30 000 zł na usuwanie barszczu sosnowskiego – nie wskazano źródła finansowania, 
7. utwardzić podwórko na Pl. Zwycięstwa 19,21 - nie wskazano źródła finansowania 
8. uaktualnić dokumentację na ul. Polnej w kwocie 30 000 zł. 
Skarbnik Gminy Joanna Łabanowska powiedziała, że w drodze autopoprawki można zmienić budżet, 

zatwierdzone przez Burmistrza zostały niektóre wnioski. Ze zmniejszenia inwestycji przebudowy mostu  

w Marcinowie kwotę 100 000,00 zł w per saldzie przeznaczone zostanie na zmniejszenie zadłużenia gminy. 

Proponuje się z rozdziału pozostała działalność (instalacja i mural na 450-lecie) 30 000 zł przeznaczyć 

 na usuwanie barszczu sosnowskiego z rozdziału 75095 §4300. Na każdą radę osieli będzie przeznaczone  

10 000 zł z rozdziału 75095 §4300 oraz z rozdziału 75095 §4210. Na zadanie utwardzenie podwórka przy  

Pl. Zwycięstwa proponuje się pokrycie zadania poprzez emisję obligacji w kwocie 700 000 zł. Uaktualnienie 

dokumentacji na ul. Polną w wysokości 30 000 zł również znajdzie pokrycie poprzez emisję obligacji.  
Na ostatnim posiedzeniu sesji była poruszana zmiana wieloletnich projektów unijnych. Pierwszy projekt 

ochrona ptaków wodno – błotnistych w rozdziale 995 ogólna kwota wydatków ponad 403 000,00 zł na 2020 

rok w tym wkład własny ponad 38 000,00 zł. Kolejny projekt – dostosowania usług publicznych świadczony 

przez jednostki samorządu terytorialnego GEOPORTAL – jest finansowany w całości poprzez środki 

zewnętrzne. 
 Skarbnik Gminy Joanna Łabanowska powiedziała, że reasumując emisja obligacji będzie wynosić  

10 668 000,00 zł. Zgodnie z uchwałą trybową projekt uchwały budżetu będzie przedstawiony na sesji  

30 grudnia. 

  



 Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2020-2036. 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 3za, 1 przeciw, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 5 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 2 za, 1 wstrzymujący, 1 przeciw 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 

 

 Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Gołdap na 2020 rok. 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 3za, 1 przeciw, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 5 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 2 za, 1 wstrzymujący, 1 przeciw 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
12) 
 Skarbnik Gminy Joanna Łabanowska powiedziała, że wydatki będą zaliczane do roku 2019, natomiast 

wykonanie będzie w 2020 roku. Łączna kwota wydatków to jest 5 083 975,87 zł. Kierownik wydziału zgłosił 

2 wydatki niewygasające, które trzeba będzie wprowadzić autopoprawką: opłata za platformę w sprawie 

Budżetu Obywatelskiego w kwocie 4 674,00 zł jako wydatek bieżący oraz usługa na obsługę przedsięwzięcia 

noworocznego (sztuczne ognie) w kwocie 23 000,00zł ujęty również jako wydatek bieżący. Po wprowadzeniu 

tych zadań kwota wydatków niewygasających to 5 111 649,87 w tym wydatki majątkowe 5 083 975,87 zł, 

pozostałe 23 027,84 zł. 
 

Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Gołdap na 2020 rok. 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 3za, 1 wstrzymujący, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 5 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 3 za, 1 wstrzymujący, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za. 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
13) 
 Radny Wojciech Hołdyński powiedział, że prezes sądu w Suwałkach poddał pod wątpliwość 

kandydaturę wybranej osoby na ławnika. W karcie zgłoszeniowej kandydata na ławnika brak podpisu osoby 

reprezentującej podmiot czyli stowarzyszenie, zaświadczenie lekarskie kandydata zostało wystawione 

2.07.219  r. a dokumenty na kandydata na ławnika można było zgłaszać do 1.07.2019 r. Po zapoznaniu się  

z opinią radcy prawnego Barbary Woźniak zgłosił projekt uchwały uchylającą uchwałę z dnia 30 września  

w sprawie wyboru ławnika. 
 

Przewodnicząca Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylająca uchwałę w 

sprawie wyboru ławnika do orzekania w Sądzie Rejonowym w Olecku 
W głosowaniu jawnym członkowie: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego  4 za, 
- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 5 za, 
- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki 3 za, 1 wstrzymujący, 
- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich jednogłośnie 3 za. 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
Do pkt 4 
Radny Zbigniew Mieruński zapytał, czy przedstawione autopoprawki będą przedstawione radnym przez sesją. 
Skarbnik Gminy Joanna Łabanowska odpowiedziała, że do 27 grudnia 2019 r. projekt uchwały  

z autopoprawkami będzie przekazany. 
 

Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 

Róża Popławska            Janina Pietrewicz 


